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  R O M Â N I A 
JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
     CONSILIUL JUDEŢEAN 
Nr. IC 6/6776 din 4.07.2013 
 
 

PROCES – VERBAL 
 

Încheiat astăzi 3 iulie 2013 în şedinţa extraordinară a  
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 

 
 Lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud din data de 3 iulie 
2013 se desfăşoară în sala de şedinţe a Palatului Administrativ al Judeţului Bistriţa-Năsăud, 
începând cu ora 15.00. 

Conform prevederilor Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr.183 
din 2.07.2013, consilierii judeţeni au fost convocaţi la şedinţa extraordinară a Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Nãsãud din data de 3 iulie 2013 în scris, prin invitaţie, telefonic şi prin mass-
media. 

Anunţul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afişat şi la sediul instituţiei şi pe site-ul 
www.portalbn.ro .  

Din partea aparatului de specialitate participă: Moldovan Grigore Florin – administratorul 
public al judeţului; Tiniş Viorel – Director executiv; Michiu Victor – Arhitect şef; Deac Raluca – 
director executiv; Jurje Ana – Şef serviciu, Lungu Remus – consilier; Răscol Maria – consilier 
asistent, Vereş Paul – consilier, Palade Ionela – consilier asistent; Ivan Bogdan – consilier 
preşedinte.  

În calitate de invitaţi participã reprezentanţi ai mass-media.   
          

* 
 

Domnul preşedinte Emil Radu Moldovan adresează salutări tuturor participanţilor şi 
declară deschisă şedinţa Consiliului Judeţean. 

În sală sunt prezenţi 23 consilieri judeţeni şi domnul preşedinte Emil Radu Moldovan. 
Lipsesc următorii consilieri judeţeni: Marc Vasile, Moldoveanu Ileana, Mureşan Mihail, 

Runcan Anton Claudiu, Ulecan Maria şi Urîte Florin Radu. 
 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Sărut mâinile, bună ziua. Mă bucur să vă văd stimaţi colegi şi mulţumesc pentru prezenţa 

dumneavoastră. Am convocat pentru azi o şedinţă extraordinară pentru că trebuie să ne 
exprimăm acordul pentru depunerea a trei proiecte pe Programul operaţional sectorial, 
dezvoltarea resurselor umane. Cu permisiunea dumneavoastră o să vă prezint ordinea de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului „Promovarea sustenabilităţii 
pe termen lung a zonelor rurale în ceea ce priveşte dezvoltarea resurselor 
umane şi ocuparea forţei de muncă”, Domeniul major de intervenţie 5.2, Axa 
prioritară 5 ,,Promovarea măsurilor active de ocupare”, în cadrul POS DRU 
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2007-2013, beneficiar Consiliul Judeţean Sibiu, parteneri Consiliul Judeţean 
Bistriţa-Năsăud, A.J.O.F.M. Bistriţa-Năsăud, Camera de Comerţ Industrie şi 
Agricultură Sibiu, A.J.O.F.M. Sibiu, S.C. Siveco S.A.Bucureşti. 
 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Dacă sunt intervenţii din partea dumneavoastră? 
Vă rog doamna Săsărman. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean- 

 Mulţumesc domnule preşedinte. Doresc să subliniez următorul lucru. Îniţiativa de a 
accesa fonduri europene pentru dezvoltarea mediului rural şi din punct de vedere al forţei de 
muncă nu poate fi decât salutată. Eu consider că mai trebuie să rezolvăm azi o chestiune, şi vă 
propun domnule preşedinte, fac o paranteză, am pregătit şi un proiect de hotărâre în acest 
sens, tocmai pentru a deveni eligibili şi mă rog a asigura toate condiţiile necesare implementării 
celor trei proiecte, vă propun domnule preşedinte să aveţi în vedere înfiinţarea unui serviciu 
public, legea ne permite, care să vizeze aspectele ce ţin de formare profesională şi reconverţie 
pe care le-aţi avut în vedere în cadrul proiectelor pe care le-aţi depus, acest serviciu să fie fără 
personalitate juridică şi serviciul să se afle în subordinea Consiliului judeţean. Am discutat şi cu 
doamna Graţiela pe acestă temă şi domnia sa este deschisă în acest sens. Fac o menţiune şi vă 
spun că un astfel de serviciu există în cadrul Consiliului Judeţean Alba şi funcţionează foarte 
bine şi chiar au experienţă în accesări de fonduri pe măsura pe POS DRU pe care ne-aţi propus-
o şi astăzi. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Vă mărturisesc că e un element de noutate pentru mine propunerea dumneavoastră 
propunerea dumneavoastră. Vă asigur că o să studiez Proiectul de hotărâre pe care cred că o să 
ni-l puneţi la dispoziţie şi dacă ne putem permite un astfel de lucru nu am în principiu nimic 
împotrivă. 

Săsărman Monica: - consilier judeţean- 
Domnule preşedinte serviciul la care m-am gândit fie poate fi, ştiu eu ocupat sau mă rog, 

să funcţioneze cu personal contractual urmare organizării unor concursuri, fie dacă ştiu eu 
gradul de ocupare nu ne permite, se poate externaliza acest serviciu sau activităţile din cadrul 
serviciului. Trebuie să avem înfiinţată această structură… 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Şi care mai exact ce să facă serviciul acesta? 

Săsărman Monica: - consilier judeţean- 
 Formare şi perfecţionare, astfel încât…… 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Şi nu dublăm rolul Agenţiei Judeţene de Ocupare şi Formare Profesională? 

Săsărman Monica: - consilier judeţean- 
 Nu dublăm rolul domnule preşedinte, din moment ce noi suntem…. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Rugămintea să îmi lăsaţi şi mie un material să mă uit şi să discut cu colegii mei luni în 
şedinţa operativă cu executivul Consiliului judeţean. 

Săsărman Monica: - consilier judeţean- 
 … din moment ce noi suntem beneficiari, din moment ce noi putem acredita şi am înţeles 
că în cadrul proiectului vom avea alocată şi locaţie corespunzătoare în sensul că se va reabilita o 
anumită clădire. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

 În condiţiile în care vom intra la finanţare cu proiectul, în momentul de faţă depunem un 
proiect. 

Săsărman Monica: - consilier judeţean- 
 Da în condiţile în care vom intra. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vedeţi că pentru asta am şi făcut trei proiecte, de fapt două sunt în oglindă, la punctul 2 

o să vă prezint pe cel la care noi suntem titulari, care este în parteneriat cu Suceava, la Sibiu 
suntem parteneri noi pentru că al treilea este pe un alt tip de finanţare şi cu alt obiect. Dar 
lăsaţi-ne materialul, îl studiez şi pentru următoarea întâlnire vin cu lecţia învăţată.                

Săsărman Monica: - consilier judeţean- 
Mulţumesc. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

 Cu mare plăcere. Domnule Neia vă rog. 
Neia Lăcătuş: - consilier judeţean – 

 Domnule preşedinte, aş profita şi eu de ocazie dacă suntem la proiecte, aş veni cu o 
propunere practic, pentru că aveţi oameni de specialitate în consiliul judeţean care scriu 
programe, proiecte. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Domnule Neia dacă e ceva la subiect aici, dacă nu la diverse discutăm toate propunerile 
care le aveţi, dar haideţi să dicutăm la punctul 1, suntem la punctul 1 din ordinea de zi. 
Rugămintea să vă menţineţi ideea până la diverse şi discutăm cu drag. 

Neia Lăcătuş: - consilier judeţean – 
 Bine domnule preşedinte. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Domnule consilier Curteanu, vă rog. 

Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
 Mulţumesc domnule preşedinte. Acuma o chestiune preliminară, şedinţa puteţi să o 
numiţi extraordinară dar din câte îmi amintesc eu trebuia să ne fie înmânate nişte materiale cu 
câteva zile înainte. Dincolo de faptul că este convocată de azi pe mâine nu o să fiu laudativ ca şi 
colegii mei, asta e principala critică referitoare la convocarea aşa intempestivă a şedinţei de 
astăzi. Mi-e să nu fim acuzaţi de lipsă de transparenţă şi din punctul acesta de vedere vă spun 
domnule preşedinte că eu unul, nu ştiu ce spun colegii mei indiferent de culoarea politică, eu 
unul nu vreau să fiu părtaş la această lipsă de transparenţă, aşa că pe viitor v-aş ruga calculele 
să fie făcute mai din timp, pe de o parte iar pe de altă parte e bine că încercăm să accesăm 
fonduri europene dar nelămurirea mea era legată de faptul că proiectele respective puteau fi 
puse pe masa consiliului judeţean şi în data de 26 iunie când am avut şedinţă ordinară. Încă 
odată vă spun, dar de fapt nici nu ştiu dacă mai are sens, am adus critica asta de nenumărate 
ori, şedinţele extraordinare, conform legii, conform regulamentului după care funcţionăm noi se 
convoacă pentru anumite teme expres prevăzute de lege şi nu pentru orice. Dar dincolo de 
acestă critică e lăudabil într-adevăr că încercăm să accesăm fonduri europene şi pentru a nu fi 
acuzat de a mă pune de-a curmezişul asupra acestei chestiuni, o să vă fac şi nişte propuneri de 
modificare a ordinii de zi pentru că lecturând aşa rapid proiectele de hotărâri puse în faţă sunt 
câteva neconcordanţe faţă de dispoziţie în ceea ce priveşte proiectele de hotărâri. Cu 
permisiunea dumneavoastră o să vă sesizez că primul proiect din dispoziţie vizează aprobarea 
proiectului “promovarea sustenabilităţii pe termen lung a zonelor rurale în ceea ce priveşte 
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dezvoltarea resurselor umane şi ocuparea forţei de muncă”, iar titlul hotărârii “Sustenabilitate şi 
ocupare prin antreprenoriat şi meşteşuguri”. Acuma pentru a nu ne lovi de vreo problemă la 
nivel de autoritate de management, v-aş ruga să dispuneţi domnului secretar să modifice ori 
dispoziţia, ori titlul hotărârii pentru a exista deplină concordanţă între cele două. De asemenea la 
proiectul nr.3 de pe ordinea de zi, în dispoziţie titlul acestuia este “Proiect şanse egale şi 
respect”, iar titlul Proiectului de hotărâre aşa cum apare el în mapă e proiectul “Susţinem un 
viitor mai bun”, aşa că noi aprobăm ordinea de zi dar rugămintea mea e să fie una clară. 
Multumesc. 

 
* 
 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Da, altcineva. Cu permisiunea dumneavoastră o să continui prezentarea Ordinii de 
zi: 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului Promovarea acţiunilor 
integrate inclusive şi sustenabile de ocupare în cadrul reţelei “mediul rural – 
mediul profesional activ”, Domeniul major de intervenţie 5.2, Axa prioritară 5 
,,Promovarea măsurilor active de ocupare”, în cadrul POS DRU 2007-2013, 
beneficiar Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud, parteneri Consiliul Judeţean 
Suceava şi Primăria Lechinţa. 

 
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului „Şanse egale şi respect”, 

Domeniul major de intervenţie 6.3 ,,Promovarea egalităţii de şanse pe piaţa 
muncii”, Axa prioritară 6 ,,Promovarea incluziunii sociale”, în cadrul POS DRU 
2007-2013, beneficiar Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud, parteneri Consiliul 
Judeţean Sibiu, A.J.O.F.M. Bistriţa-Năsăud, Camera de Comerţ, Industrie şi 
Agricultură Sibiu, A.J.O.F.M. Sibiu, S.C. Siveco S.A.Bucureşti. 
 

4. Diverse. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnule secretar, punctul de vedere vizavi de corecturile pe care le solicită domnul 
Eugen Curteanu.  

 Iosif Redl: - secretarul judeţului – 
  Vă rog să luaţi în considerare, pentru că a fost o şedinţă extraordinară şi s-a lucrat 
efectiv în …, suntem blocaţi de nişte termene foarte scurte şi e “sustenabilitatea şi ocuparea 
forţei de muncă”. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Deci corectura dumneavoastră domnule Curteanu este cea corectă, vom ţine cont de 
titlurile din Proiectele de hotărâri şi vom modifica dispoziţia. 
 Alte intervenţii? Vă rog doamna Săsărman. 

Săsărman Monica: - consilier judeţean - 
 Mulţumesc. Ce ne puteţi spune domnule preşedinte despre Societatea SIVECO Bucureşti, 
pentru că noi urmează să fim parteneri cu această societate. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Pot să vă spun că Societatea SIVECO Bucureşti, într-un clasament european este pe locul 
10. Este o companie foarte cunoscută, în zona ei de activitate. Societatea SIVECO Bucureşti este 
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cea care şi-a exprimat intenţia de a depune împreună un astfel de proiect, ea este cea care scrie 
proiectul respectiv. Dacă aveţi nevoie şi de alte detalii colegii mei care se ocupă de proiect o să 
vă răspundă la întrebări. E o societate foarte bună, cu experienţă mare în domeniu şi extrem de 
cunoscută, mai ales în zona de programare şi de IT. Este în primele 10 din Europa. Am văzut un 
clasament făcut, un studiu de specialitate făcut undeva în Uniunea Europeană. Da, vă rog 
domnule consilier. 

Coman Samuel Leon: - consilier judeţean - 
 Cu Societatea SIVECO Bucureşti noi facem în învăţământ tot felul de cursuri cu această 
societate, despre calculatoare. 
 Negruşeri Vasile: - consilier judeţean – 
 Vă rog să-mi permiteţi. Să nu punem întrebări înainte, mai accesaţi Google, Siveco este o 
societate consacrată de IT lider european, mondial şi să nu fim naivi că acum aflăm cine este 
Siveco. Deci este consacrată nu noi îi dăm notă, notă i-au dat-o alţii. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Este o companie de renume mondial, acesta este adevărul şi dacă vorbim despre 
subiectul care ne priveşte pe noi au în momentul de faţă în derulare, în finanţare peste 200 de 
proiecte europene, în care sunt parteneri cu administraţii, zone de ONG-uri, privaţi. Într-adevăr 
e o companie foarte renumită. 
 Dacă mai sunt alte interventii? Dacă nu supun votului dumneavoastră ordinea de zi 
prezentată. 
 Am deschis procedura de vot, vă rog să votaţi. 
 Cu „23 de voturi pentru” Ordinea de zi a fost adoptată. Vă mulţumesc.  

 
* 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Cu permisiunea dumneavoastră trecem la punctul 1 al ordinii de zi Proiect de hotărâre 

privind aprobarea Proiectului „Promovarea sustenabilităţii pe termen lung a zonelor 
rurale în ceea ce priveşte dezvoltarea resurselor umane şi ocuparea forţei de 
muncă”, Domeniul major de intervenţie 5.2, Axa prioritară 5 ,,Promovarea măsurilor 
active de ocupare”, în cadrul POS DRU 2007-2013, beneficiar Consiliul Judeţean 
Sibiu, parteneri Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud, A.J.O.F.M. Bistriţa-Năsăud, 
Camera de Comerţ Industrie şi Agricultură Sibiu, A.J.O.F.M. Sibiu, S.C. Siveco 
S.A.Bucureşti. 
 Intervenţii? 
 Dacă nu deschid procedura de vot, vă rog să votaţi. 

Cu „22 de voturi pentru” Proiectul de hotărâre a fost adoptat, vă mulţumesc. 
 
* 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Următorul proiect Proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului Promovarea 
acţiunilor integrate inclusive şi sustenabile de ocupare în cadrul reţelei “mediul rural 
– mediul profesional activ”, Domeniul major de intervenţie 5.2, Axa prioritară 5 
,,Promovarea măsurilor active de ocupare”, în cadrul POS DRU 2007-2013, beneficiar 
Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud, parteneri Consiliul Judeţean Suceava şi Primăria 
Lechinţa. 

Intervenţii? 
Dacă nu mulţumesc, deschidem procedura de vot, vă rog să votaţi. 
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Cu „23 de voturi pentru” Proiectul de hotărâre a fost adoptat, vă mulţumesc. 
 
* 

 
 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Următorul proiect Proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului „Şanse egale 

şi respect”, Domeniul major de intervenţie 6.3 ,,Promovarea egalităţii de şanse pe 
piaţa muncii”, Axa prioritară 6 ,,Promovarea incluziunii sociale”, în cadrul POS DRU 
2007-2013, beneficiar Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud, parteneri Consiliul 
Judeţean Sibiu, A.J.O.F.M. Bistriţa-Năsăud, Camera de Comerţ, Industrie şi 
Agricultură Sibiu, A.J.O.F.M. Sibiu, S.C. Siveco S.A.Bucureşti. 

Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
 Cu corectura de rigoare. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Cu amendamentul... 

Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
 Nu e un amendament,e o corectură. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 E o corectură care se poate numii amendament. Cu amendamentul făcut de domnul 
consilier Curteanu, cu corectarea titlului, vă supun aprobării dumneavoastră proiectul de 
hotărâre. Cine este pentru? 

Cu „22 de voturi pentru” Proiectul de hotărâre a fost adoptat, vă mulţumesc. 
 

* 
 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
La Diverse o să vă răspund doar din politeţe domnule Curteanu criticilor. Pe 1 iulie era 

termenul în care se puteau încărca electronic aceste proiecte. Încărcarea lor electronică produce 
un set de documente care trebuiau completate de noi printre care şi adoptarea unei hotărâri de 
consiliu care trebuie în maxim 5 zile de la încărcarea electronică să fie depuse. Pentru acest fapt 
nu am avut aceste proiecte pe ordinea de zi a şedinţei ordinare de consiliu de săptămâna 
trecută şi cred că mai bine tac. În continuare domnul Neia Lăcătuş.  
 Neia Lăcătuş: - consilier judeţean – 
 Mulţumesc domnule preşedinte. Spuneam că aveţi oameni de specialitate în consiliul 
judeţean care scriu programe, proiecte. Agenţia Naţională pentru romi la nivel naţional cu rang 
de secretar de stat care îl avem, avem o serie de programe, proiecte. Rugămintea mea dacă s-
ar putea într-un parteneriat sau un grup ţintă cum a făcut şi Primăria Municipiului Bistriţa, găsită 
modalitatea de a scrie programe sau proiecte pentru diferite comunităţi de romi sau chiar pentru 
comunităţile din diferite comune din judeţ, pentru că avem proiecte pe infrastructură, proiecte 
pe cale de IMM-uri, pe cultură, pe sănătate. Chiar acum am avut două proiecte pe sănătate, cu 
analizele medicale care s-au efectuat pentru comunităţile din localităţi care nu plătesc la Casa de 
Asigurări de Sănătate. Rugămintea noastră, dacă se poate printr-un proiect să veniţi cu o 
iniţiativă, să găsiţi modalitatea ca oamenii de specialitate din consiliul judeţean să găsescă soluţii 
să deruleze proiecte.  
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Am înţeles domnule consilier, o să vă rog să treceţi în următoarea perioadă pe la domnul 
Administrator public al judeţului pe la domnul Moldovan Florin, să aveţi mai concret o discuţie pe 
această temă, împreună şi cu doamna director al Direcţiei dezvoltare durabilă, proiecte 
europene, doamna Raluca Deac şi dacă putem fi eligibili pe un asemenea proiect cu dragă inimă 
punem un responsabil şi ne ocupăm să scriem un asemenea proiect.  

Dacă sunt alte intervenţii? 
 Vă mulţumesc foarte mult pentru prezenţă şi vă doresc o după masă plăcută. 
 

* 
Declar şedinţa închisă. 
Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
         P R E Ş E D I N T E,     SECRETARUL JUDEŢULUI, 
        Emil Radu Moldovan              Iosif Redl 
     
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Intocmit: consilier asistent Răscol Maria ______ 


